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۷ فوتی و شناسایی ۱۵۹ بیمار جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شبانه روز ۱۵۹ بیمار کووید- ۱۹ در کشور 
شناســایی شدند و متاسفانه هفت بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری از 
دست دادند.به گزارش ایسنا، از روز 2۹ بهمن ماه تا روز ۳۰ بهمن ماه ۱۴۰۱ و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۵۹ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در 
کشور شناســایی و ۸۰ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در 
کشور به ۷ میلیون و ۵۶۶ هزار و ۵۹۵ نفر رسید.متاسفانه در طول 2۴ ساعت، 
۷ نفر از بیماران کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۸۰۴ رسید.خوشــبختانه تا روز ۳۰ بهمن 
ماه ۷ میلیون ۳۳۸ هزار و ۷۳۴ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
2۶۷ نفــر از بیمــاران مبتلا به کوویــد-۱۹ در بخش هــای مراقبت های ویژه 
بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۳۰ بهمن ماه ۵۵ میلیون و ۱۹۵ 
هزار و ۵۷۰ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.همچنین 
تا روز ۳۰ بهمن ماه ۶۵ میلیون و ۱۹۹ هزار و 22۹ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و 
۵۹۳ هزار و 2۴ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۶2۹ هزار و ۵۶۱ نفر نیز دوز سوم 
و بالاتر واکســن کرونا را در کشور تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۴2۱ هزار و ۸۱۴ دوز رسید.در حال حاضر هیچ 
شهرستانی در وضعیت قرمز کرونا نیست، یک شهر در وضعیت نارنجی، ۹۰ شهر 

در وضعیت زرد و ۳۵۷ شهر کشور نیز در وضعیت آبی قرار دارند.

خرید و فروش امتیاز مسکن ملی جرم است
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان تهران گفت: به مشاوران املاکی که اقدام به 
خریــد و فروش غیرقانونــی امتیاز طرح های اقدام ملی و نهضت ملی مســکن 
می کنند هشــدار می دهیم که این اقدامی غیرقانونی و مجرمانه است.به گزارش 
ایســنا، خلیل محبت خواه اظهار کرد: بنابر گزارش های واصله مردمی و مراجع 
نظارتی، تعدادی از مشاوران املاک در سطح شهرستان های استان تهران اقدام 
به خرید و فروش غیرقانونی امتیاز طرح های اقدام ملی مســکن و نهضت ملی 
مســکن می کنند که ایــن امر با توجه به ناآگاهی برخی خریــداران امتیازها و 
درنهایت درگیری پروژه ها با پرونده های حقوقی و قضایی ناشی از این تخلفات و 

جرائم موجب متضرر شدن مردم می شود.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان تهران افزود: قانون پیش فروش ساختمان و 
آئین نامه اجرایی طرح اقدام ملی مسکن مشخص کرده تمامی امور مربوط به این 
دو طرح )اقدام ملی و نهضت ملی مســکن( باید مطابق با دستورالعمل و نمونه 
قراردادهای ابلاغی وزارت راه و شهرســازی باشد پس خرید و فروش های امتیاز 
این طرح ها توسط مشاورین املاک غیرقانونی و اقدامی مجرمانه است.محبت خواه 
تاکید کرد: از شهروندان و هم استانی های عزیز درخواست دارم فریب مشاورین 
املاک سودجو را نخورند.محبت خواه در ادامه از مسئولان وزارت صمت خواست 
تا با توجه به ممنوعیت خرید و فروش امتیاز طرح های یاد شده، هماهنگی لازم 
برای جلوگیری از هرگونه تبلیغات محلی و خرید و فروش توســط مشــاورین 

املاک را فراهم آورند.

پاکسازی »دره فرحزاد« از معتادان متجاهر 
پس از ۲ دهه

رئیس ســازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران از پاکسازی 
کامل رود دره فرحــزاد از وجود معتادین متجاهر و کارتن خواب ها خبر داد.به 
گزارش ایســنا، دکتر احمد احمدی صدر در مورد پاکسازی رود دره فرحزاد از 
وجود معتادین متجاهر و خرده فروشــان مواد مخــدر، گفت: یکی از مطالبات 
جدی شهروندان به خصوص در مناطق 2 و ۵، پاکسازی دره فرحزاد از معتادین 
متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر بود تا پس از سال ها امنیت در رود دره برقرار 
شود و این مکان تبدیل به تفرجگاهی برای شهروندان و خانواده ها شود.وی ادامه 
داد: در بیش از دو دهه گذشته شرایط بسیار نامناسبی در رود دره فرحزاد وجود 
داشــت و این مکان زیبا تبدیل به پاتــوق افراد کارتن خواب، معتادین متجاهر 
و مواد فروشــان بود و همین مســئله معضلات اجتماعی بسیاری را در منطقه 
برای شــهروندان به وجود آورده و امنیت آنهــا را تهدید کرده بود.دبیر قرارگاه 
اجتماعی شهر تهران، افزود: با توجه به تشکیل قرارگاه اجتماعی شهر تهران در 
دوره جدید مدیریت شهری، یکی از اولویت های اصلی این قرارگاه، رسیدگی به 
وضعیت ســاماندهی دره فرحزاد بود که خوشبختانه با اقدامات و تدابیر صورت 
گرفته توســط اعضاء، در چندین نوبت نسبت به جمع آوری معتادین متجاهر 
و خرده فروشــان مواد مخدر اقدام شــد تا دره فرحزاد حالا به یک مکان امن 
برای شــهروندان تبدیل شــود و در حال حاضر نیــز رود دره فرحزاد عاری از 
معتادین متجاهر شــده است و خانواده ها می توانند بدون هیچ دغدغه ای از این 
تفرجگاه طبیعی و زیبا استفاده کنند.بنابر اعلام روابط عمومی سازمان خدمات و 
مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران، وی در خصوص برخی اقدامات اجرایی 
قرارگاه اجتماعی شهر تهران نیز تصریح کرد :نصب برج های نوری و روشن کردن 
فضا و مســیر این طبیعت زیبا، احداث جاده جهت تردد و پشتیانی، آغاز به کار 
گام های اجرایی اکوپارک و بازگشــایی مسیر تردد از ابتدای رود دره تا امام زاده 
داوود)ع( و استقرار کیوســک های انتظامی در این مسیر جهت برقراری امنیت 
کامل و جلوگیری از تکرار ورود معتادین متجاهر و متخلفان به منظور رفاه حال 
شهروندان و بازدید کنندگان، از جمله اقدامات قرارگاه اجتماعی شهر تهران در 

روددره فرحزاده بوده است.

فراخوان مشمولان پایه خدمتی اسفند ماه ۱۴۰۱
ســازمان وظیفه عمومی فراجا در اطلاعیه ای اعلام کرد: کلیه مشمولان دارای 
برگ آماده به خدمت به تاریخ اســفند ماه ســال ۱۴۰۱ می بایست در محل و 
مراکز مندرج در برگ معرفی نامه مشــمولان حضــور یابند.به گزارش ایلنا از 
پایگاه خبری پلیس، ســازمان وظیفه عمومی فراجــا در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
کلیه مشــمولانی که برگ آماده به خدمت به تاریخ اســفند ماه ســال ۱۴۰۱ 
دریافت کرده اند، می بایســت با مراجعه به یکــی از دفاتر خدمات الکترونیک 
انتظامی پلیس+۱۰، برگ معرفی نامه مشــمولان به مراکز آموزش را دریافت و 
برابر اطلاعات مندرج در آن اقدام کنند.این دســته از مشمولان می بایست روز 
دوشــنبه یکم اسفند ماه سال ۱۴۰۱ در ســاعت، محل و مراکزی که در برگ 
معرفی نامه مشــمولان اعلام شده، حضور یابند و به خدمت دوره ضرورت اعزام 
شوند.مشمولان اعزامی می بایست کارت تزریق واکسیناسیون کووید ۱۹، واکسن 
مننژیت و دوگانه را در روز اعزام به همراه داشــته باشند.مشــمولان می بایست 
اصل مدارک مورد نیــاز اعم از برگ آماده به خدمت، برگ محل مراجعه، برگ 
واکسیناســیون، کارت ملی و شناسنامه و مدارک مربوط به شرایط خاص را به 
همراه خود داشــته باشــند.در این اطلاعیه آمده است: عدم حضور به موقع در 
زمان و محل های تعیین شده، غیبت محسوب شده و برابر ماده ۱۰ و ۵۸ قانون 
خدمت وظیفه عمومی با آنان رفتار خواهد شد.این سازمان دراین اطلاعیه متذکر 
شده است، متقاضیان در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر می توانند از طریق کانال 
خبرسربازی در پیام رسان سروش به نشانی khabaresarbazi @ از آخرین 

اخبار مربوطه مطلع شوند.

ساخت ۱۵ خوابگاه دانشجویی دخترانه
 در طرح ملی خورشید

بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایی فرمان امام ۱۵ خوابگاه دانشــجویی دخترانه را 
به بهره برداری رســانده یا در دست ســاخت دارد.مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد از 
افتتاح و ساخت ۱۵ خوابگاه دانشجویی دخترانه خبر داد و افزود: این خوابگاه ها 
بــا ۳ هــزار و ۳۷۶ تخت در مناطــق محروم و کم برخوردار کشــور و در قالب 
طرح ملی خورشــید به بهره برداری رسیده یا در دست ساخت است.حمیدرضا 
علیان زادگان خاطرنشان کرد: تاکنون ۱۰ خوابگاه در شهرهای بجنورد، دامغان، 
ارومیه، شهرکرد، سنندج، نیشابور، اراک، بوشهر و بیرجند به بهره برداری رسیده 
و ۵ خوابــگاه دیگر در تربت حیدریه، قائن، بندرعباس، مراغه و همدان در حال 

ساخت است.
بــه گفته مدیرعامل بنیــاد ۱۵ خرداد، خوابگاه های این بنیــاد در زیربنایی به 
مساحت ۷۷ هزار مترمربع با اعتباری بالغ بر ده هزار میلیارد ریال ساخته شده 
و در دست احداث است.علیان زادگان تصریح کرد: خوابگاه های بنیاد ۱۵ خرداد 
پس از ســاخته شدن، برای استفاده دانشــجویان دختر در اختیار وزارت علوم  
تحقیقات و فناوری و وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی قرار می گیرند.
وی تاکید کرد: بنیاد ۱۵ خرداد از ســال ۱۳۹۵ با هدف توسعه و تعمیق عدالت 
آموزشی در نظام آموزش عالی کشور و فراهم آوردن فرصت  تحصیل در مناطق 
کم برخوردار کشور اقدام به ســاخت خوابگاه برای دختران سرزمین در سراسر 

کشور کرده است.

اخبار کوتاه

معاون وزارت آموزش و پرورش:

97/7درصدبودجهآموزشوپرورشصرفحقوقمیشود

رئیس مرکز ملی خشکسالی سازمان هواشناسی:

خشکسالی زمانی تمام می شود که آبخوان ها احیا شوند

با تایید سازمان حفاظت محیط زیست صورت می گیرد

کسر هزینه کاهش و رفع آلایندگی از جرایم و عوارض واحدهای صنعتی

سرانجام نامه شورای شهر به سران قوا در مورد آلودگی هوای تهران

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی سازمان نهضت سوادآموزی عنوان کرد

سرانه باسوادی، ۸۰۰ هزار تومان به ازای هرنفر

معاون حقوقــی و امور مجلس وزارت آمــوزش و پرورش 
گفــت: ۹۷.۷ درصــد از کل بودجه ایــن وزارتخانه، صرف 
حقوق پرسنل می شود.دکتر قاسم احمدی لاشکی در سفر 
دوروزه به استان فارس گفت: منزلت معلم از هر چیزی برتر 
است و اگر به جایگاه آموزش و پرورش در تصمیم گیری ها 
توجه شود آنگاه فرآیند ارتقاء جایگاه معلم آغاز شده است.
به گزارش ایسنا به نقل از آموزش و پرورش فارس، احمدی 
لاشــکی گفت: همگان باید بر این باور برســند که ارتقاء 
جایگاه تعلیم و تربیت نیازمند توجه همه دســتگاه ها است 
و اگر آموزش و پرورش بــه تنهایی فعالیت کند نمی تواند 
بــه این ارتقا برســد.معاون حقوقی و امــور مجلس وزارت 
آمــوزش و پرورش گفت: کرونــا با همه معایبش یک نکته 
را بــه همگان اثبات کرد که خانــواده به تنهایی در تربیت 
دانش آموز نمی تواند موثر باشــد و حتما نقش مدرســه و 
آموزش و پرورش بســیار موثر است.احمدی لاشکی گفت: 
اگر امروز بخواهیم به مهمترین مشکلات آموزش و پرورش 
بپردازیم فقدان ارتباط ما بین برنامه ریزی توســعه کشور و 
برنامه ریزی آموزشــی در نظام تعلیم و تربیت از عمده این 
مشکلات است.معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش 
و پرورش گفت: سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، رکن 
اصلی را مربی یا همان معلم می داند و ســوال اینجاست که 
آیــا ما در تربیت معلم و به تبــع آن در تربیت دانش آموز 

توانسته ایم موثر باشیم؟

احمدی لاشــکی بــا بیان اینکــه توجه تک ســاحتی به 
مســئله آموزش و غافل شــدن از دیگر ساحت ها منجر به 
بروز مشــکلات تربیتی شده اســت، گفت: آینده هر کشور 

در گــرو امروز آموزش و پرورش آنســت و اگر خوب عمل 
کنیم وضعیت خوبی را برای کشــور انتظار داریم.او با اشاره 
به اینکه نگرش نظام مند به منابع انسانی در تعلیم، تربیت، 

نگهداشت و حفظ منزلت معلمان از دیگر مشکلات اموزش 
و پرورش است، گفت: در آموزش و پرورش باید داناترین و 
دلسوزترین ها معلم شوند و در بسیاری از نقاط کشور همین 
گونه هست. معلم اگر به نقش خود کاملا واقف باشد تربیت 
در مسیر خود قرار خواهد گرفت.احمدی لاشکی گفت: کل 
بودجه وزارت آموزش و پرورش حــدود ۱۹2هزار میلیارد 
است و این درحالی اســت که حدود 2.۳ درصد آن صرف 
کیفیت بخشــی می شود و مابقی یعنی ۹۷ و ۷ دهم درصد 
صرف حقوق پرسنل می شود.معاون حقوقی و امور مجلس 
وزارت آموزش و پرورش گفت: این درحالی است که حدود 
۱۶۸ هزار میلیارد بدهی آموزش و پرورش به معلمان است.

احمدی لاشــکی با بیان اینکه کمبود بودجه و کم توجهی 
به آموزش های فنی و حرفه ای از دیگر مشــکلات آموزش 
و پرورش، اســت، گفت: بخشی از فضاهای آموزشی کشور 
فرسوده است و نوسازی و مقاون سازی آن از توان آموزش 
و پرورش خارج است و سایر نهادها که مسئولیت اجتماعی 
دارند باید وارد این حیطه شــوند.نماینده مردم اســتهبان، 
نیریز وبختگان در مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه 
نیــز گفت: حفظ شــان و منزلت فرهنگیــان باید اولویت 
قرار گیرد.دکتر فرهاد طهماســبی گفت: فرهنگیان وظیفه 
فرهنگ ســازی در جامعه را برعهده دارند لذا توجه ویژه به 
نهاد تعلیم و تربیت در سرعت در فرهنگ سازی موثر است.

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناسی با تاکید بر این که زمانی می توان خشکسالی را 
پایان یافته دانست که آبخوان های کشور احیا شده باشند، 
گفت: با وجود بارندگی های نسبتا نرمال در نیمه شمالی در 
زمستان امسال، اما چون این نیمه کشور پاییز بسیارخشک 
و اسفناکی را تجربه کرد، بارندگی های مناسب زمستان هنوز 
نتوانسته است کم بارشــی های شدید فصل پاییز را جبران 
کند و اگــر در ماه های آینده میــزان بارندگی ها به حدی 
نباشد که کاهش شدید بارندگی های پاییزه را جبران کند، 
عملا نیمه شمالی کشور سومین سال متوالی کم بارش خود 
را شاهد خواهد بود.به گزارش خبرنگار ایلنا، در شرایطی که 
امسال ایران پاییز خشکی را تجربه کرد و براساس آمارهای 
سازمان هواشناسی، متوسط بارندگی ها در سراسر کشور از 
ابتــدای مهر تا پایان آذر ۴۰.۳ درصد از میانگین بلندمدت 
کمتر بود، خوشبختانه در زمستان سال جاری بخصوص در 
چند هفته گذشته شاهد بارش مناسب برف و باران در نقاط 
مختلف ایران بوده ایم، به نحوی که آمارهای هواشناسی از 
این حکایت دارد که متوســط بارندگی ها در سراسر کشور 
از ابتــدای دی ماه تا 2۴ بهمن ۱۴۰۱ نســبت به میانگین 
بلندمدت یا همان شــرایط نرُمال حدود ۱۰ درصد بیشتر 

بوده است. 
البته با توجه به کاهش محسوس بارندگی های پاییزه هنوز 
هم متوســط بارندگی در ایران از ابتدای ســال آبی جاری 
)یکــم مهر۱۴۰۱( تا امروز به میزان ۸.۹ درصد از میانگین 
بلندمدت کمتر است و بسیاری از مناطق کشور نیز از نظر 
میزان بارندگی همچنان شــرایط بســیار بدتری را نسبت 
به وضعیت نرمال تجربــه می کنند. بنابراین نه تنها از نظر 
مقدار بارش، کشــورمان هنوز از شرایط خشکسالی خارج 
نشده اســت، بلکه با توجه به برداشت شدید از سفره های 
آب زیرزمینی و کاهش آورد رودخانه ها و در نتیجه، خشک 
شدن بســیاری از آبخوان های کشور در دهه های گذشته، 
اساســا تا وقتی وضعیت آبخوان ها بهبود پیدا نکند، حتی 
اگر میزان بارندگی در یک سال از متوسط بلندمدت بیشتر 
باشد، نمی توان خشکســالی را پایان یافته تلقی کرد. احد 
وظیفه، رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی 
سازمان هواشناسی کشور در همین راستا به خبرنگار ایلنا 
گفت: خشکســالی در ایران با دو ســه ماه یا حتی دو سه 
ســال بهتر شــدن وضعیت بارندگی تمام نمی شود و برای 
رفع بحران خشکسالی، باید رویکردهای اصلاحی جدی در 
مدیریت منابع و مصارف آب کشور اتخاذ شود، زیرا ما در ۴ 

دهه گذشــته، حدود ۱۴۰ میلیارد متر مکعب از منابع آبی 
تجدیدپذیر کشور را از دســت داده ایم یا به عبارتی دیگر، 
اکنون دچار کســری مخــزن ۱۴۰ میلیارد متر مکعبی در 
سفره های آب زیرزمینی ایران هستیم. این مقام مسئول در 
ســازمان هواشناسی ادامه داد: کسری مخزن ۱۴۰ میلیارد 
متر مکعبی نشان می دهد در این مدت مصرف آب در ایران 
آن قــدر زیاد بوده که این حجم عظیــم آب از آبخوان های 
کشــورمان کم شده است. این در حالی است که این حجم 
زمانی حدود یک ســوم آب موجود در آبخوان های کشــور 
را تشــکیل می داد و اکنون از دســت رفتن این حجم آب 
در آبخوان ها به بروز معضلات محیط زیستی متعددی نظیر 
فرونشست زمین، بیابان زایی و گرد و غبار دامن زده است. 
وی افزود: ســالانه حدود ۱۰۰ تا ۱۱۰ میلیارد متر مکعب 
آب تجدیدپذیر وارد کشــورمان می شود، اما مجموع میزان 
مصرف منابع آب تجدیدپذیر در ســطح کشور و همچنین 
حجم قابل توجه تبخیر آب از روی ســطح زمین، بســیار 
بیشتر از میزان ورودی آب های تجدیدپذیر به کشور است. 
تداوم این روند در دهه های اخیر به کســری هرچه بیشتر 
مخازن آب های زیرزمینی ایران دامن زده و باعث شده است 

که کسری این مخازن سال به سال افزایش یابد. 
وظیفه با تاکید بر این که زمانی می توان خشکسالی را پایان 
یافته دانست که آبخوان های کشور احیا شده باشند، گفت: 
نشانه ملموس احیای آبخوان ها این است که ما در چاه های 
حفرشده در سراسر کشــور به اندازه دهه های گذشته آب 
مشــاهده کنیم تا اگر در یک سال، کشور دچار کم بارشی 
شد، بتوانیم با برداشت از چاه ها کسری بارندگی را در همان 
ســال جبران کنیم. اما در حال حاضر میزان مصرف آب در 
ایران آن قدر زیاد شده است که حتی اگر در یک سال شاهد 
بارندگی نرمال باشیم، بازهم برای پاسخ به تمام تقاضاهای 
تعریف شده برای مصرف آب در کشور، دچار کمبود خواهیم 
بود و ناچاریم هرچه بیشــتر از منابع زیرزمینی برداشــت 

کنیم. 
رئیس مرکز ملی خشکسالی سازمان هواشناسی ادامه داد: 
براساس استانداردهای جهانی توصیه می شود برای این که 
منابع آب تجدیدپذیر یک منطقه پایدار بماند، نباید میزان 
برداشت از سفره های زیرزمینی از 2۰ درصد ورودی سالانه 
آب های تجدیدپذیر آن منطقه بیشــتر باشــد. البته گفته 
می شود که اگر میزان برداشــت از زیر زمین تا ۴۰ درصد 
مقدار ورودی ســالانه منابع آب تجدیدپذیر باشــد، بازهم 
مشکلات شــدیدی ایجاد نمی شــود و تا این حد برداشت 

از ســفره های زیرزمینی نیز بعضا مجاز شمرده شده است، 
ولی برداشت بیشــتر از این مقدار از سفره های زیرزمینی، 
باعث تخریب آب های سرزمینی می شود و نتیجه آن، همین 
بلایی است که در حال حاضر بر سر منابع آب تجدیدپذیر 

و آبخوان های کشورمان آمده است. 
وی در ادامــه توضیح داد: متاســفانه در حال حاضر ما هر 
ســال به اندازه بیش از ۸۰ درصد ورودی سالانه منابع آب 
تجدیدپذیر از سفره های زیرزمینی آب برمی داریم و همین 
مســاله، عامل اصلی تشدید روند تخریب آبخوان های ما در 
طول سنوات گذشته بوده است. اما برای این که آبخوان های 
کشــور احیا شــود، ما باید به گونه ای برای مصرف آب در 
کشــاورزی، صنعت و شــرب برنامه ریزی کنیم که حجم 
برداشــت ما از زیرزمین در هیچ سالی از ۴۰ درصد ورودی 
سالانه آب های تجدیدپذیر کشــور بیشتر نباشد؛ رسیدن 
بــه این هدف نیز به ارتقای ســطح تکنولوژی در صنعت و 
کشــاورزی، رفع فرسودگی شــبکه آبرسانی کشور، اصلاح 
الگوی کشت سراسری و اجرای برنامه های آمایش سرزمین 

به صورت جدی نیاز دارد. 
وظیفه در بخش دیگری از صحبت هایش به تحلیل وضعیت 
بارندگی های کشــور در ســال جاری پرداخــت و گفت: 
خوشــبختانه امســال میزان بارندگی ها در جنوب غرب و 
جنوب کشور در سطح مطلوبی قرار داشته است، به نحوی 
که از ابتدای سال آبی جاری تا امروز متوسط بارندگی ها در 
استان بوشهر ۶۰.۳ درصد از میانگین بلندمدت بیشتر بوده 
و مقدار بارندگی در این اســتان نسبت به زمان مشابه سال 
آبی گذشته نیز ۸۰.۸ بیشتر بوده است. از این لحاظ، بوشهر 
در بین تمام اســتان های کشور رکوردار افزایش بارندگی ها 

در سال آبی جاری است. 
همچنین در اســتان فارس نیز شاهد آن هستیم که میزان 
بارندگی از ابتدای ســال آبی جاری تا کنون 2۴.۴ درصد از 
شرایط نرمال بیشتر بوده است. این مقام مسئول در سازمان 
هواشناسی کشور ادامه داد: در سال آبی جاری در مناطقی 
نظیر غرب اصفهــان، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و 
بویراحمد نیز وضعیت بارندگی ها تقریبا در سطح نرمال بوده 
اســت، بخصوص که در این مناطق به دلیل ثبت دماهای 
پایین و بارش برف محســوس، بخش زیادی از بارندگی ها 
به صــورت برف در ارتفاعات باقی مانده اســت و این نوید 
را می دهــد که در فصل گرم ســال آینده، در رودخانه های 
بزرگ جنوب غرب کشور و حتی رودخانه زاینده رود جریان 
نســبتا خوبی را شاهد باشیم. رئیس مرکز ملی خشکسالی 

سازمان هواشناسی با بیان این که در سال آبی جاری مقدار 
بارندگی ها در نیمه شــمالی کشــور به شکل محسوسی از 
میانگین بلندمدت کمتر بوده است، عنوان کرد: در سال آبی 
کنونی نیمه شمالی کشور وضعیت بارشی مناسبی را تجربه 
نکرده اســت، اگرچه در همین مناطق نیــز به دلیل ثبت 
دماهای پایین میزان انباشــت برف نسبت به سال گذشته 
بیشتر است، ولی وضعیت بارندگی ها در نیمه شمالی ایران 
نه تنها از متوســط بلندمدت بدتر است، بلکه حتی در این 
مناطق در مقایســه با سال گذشته نیز شاهد کاهش مقدار 
بارش هستیم.  وی افزود: از ابتدای سال آبی جاری تا کنون، 
میزان بارندگی ها در اســتان تهران ۴۴.۳ درصد نسبت به 
متوســط بلندمدت و ۱2.۳ درصد نســبت به سال گذشته 
کمتر بوده اســت. در برخی استان های دیگر نیمه شمالی 
نظیر آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی، اردبیل، قزوین، 
قم، البرز، خراســان رضوی، گیلان، مازندران و گلستان نیز 
شــاهد آن هستیم که مقدار بارش بین ۳۰ تا ۵۰ درصد از 
متوســط بلندمدت کمتر است. بدترین وضعیت از این نظر 
را استان سمنان دارد که میزان بارندگی آن ۵۷.۸ درصد از 
میانگین درازمدت کمتر است. بنابراین با وجود این که در 
هفته های اخیر چند مرتبه بارش برف رح داد، اما وضعیت 
بارندگی ها در نیمه شمالی همچنان مناسب نیست و در این 

مناطق هنوز هم با کم بارشی مواجه هستیم.
 این مقام مسئول در سازمان هواشناسی کشور با تاکید بر 
بهبود نسبی وضعیت بارندگی ها در نیمه شمالی در زمستان 
امسال نسبت به فصل پاییز گفت: درباره میزان بارندگی ها 
در نیمه شمالی ایران نباید از این نکته صرف نظر کرد که در 
فصل زمستان شاهد شرایط تقریبا نرمال بارندگی بوده ایم 
و بارندگی هــای قابل قبولــی در این فصل در این نیمه رخ 
داده اســت، اما چون نیمه شمالی کشور پاییز بسیارخشک 
و اســفناکی را تجربه کرد، بارندگی های مناســب زمستان 
هنوز نتوانسته است کم بارشی های شدید فصل پاییز در این 

مناطق کشورمان را جبران کند. 
وی در ادامــه تاکیــد کرد: با توجه به ایــن که ما در نیمه 
شمالی کشــورمان مانند سایر نقاط کشــور بخش زیادی 
از ذخایــر آب های تجدیدپذیر را از دســت داده ایم، اگر در 
ماه های آینده میزان بارندگی ها به حدی نباشد که کاهش 
شدید بارندگی های پاییزه را جبران کند، عملا نیمه شمالی 
کشور سومین ســال متوالی کم بارش خود را شاهد خواهد 
بود که این مساله می تواند وضعیت بسیارناخوشایندی را در 

این مناطق رقم بزند. 

مدیرکل دفتر پایش فراگیر سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت: مطابق تبصره ۷ ماده 2۷ قانون مالیات بر ارزش افزوده، 
هزینه اقداماتی که در راستای کاهش و رفع آلایندگی انجام 
می شــود با تایید سازمان حفاظت محیط زیست از جرایم و 
عوارض واحدهای صنعتی کسر خواهد شد.به گزارش ایسنا 
هلنا کعبی در حاشیه برگزاری چهارمین نمایشگاه و همایش 
تخصصی حمایت از ســاخت داخل در صنعت پتروشیمی، 
پالایــش و پتروپالایش که در جزیره کیش برگزار شــد، با 
بیان اینکــه واحدهای صنعتی که حــدود مجاز آلایندگی 
ســازمان حفاظــت محیط زیســت را رعایــت نمی کنند، 
مشــمول فرآیندهای مجازاتی این سازمان می شوند، اظهار 
کــرد: واحدهایی که در حوزه بهینه ســازی مصرف انرژی، 

رفع آلایندگی و مدیریت منابع خوب کار کرده باشــند در 
شمول صنایع ســبز قرار می گیرند.وی افزود: به تازگی نرخ 
تعییــن آلایندگی ماده 2۷ قانون مالیات بــر ارزش افزوده 
بین ۰.۵، یک و ۱.۵ تصویب شــده و ان شــاءالله ظرف یک 
ماه آینده ابلاغ می شــود.کعبی خاطرنشــان کرد: تبصره ۷ 
این ماده به ســازمان حفاظت محیط زیست اجازه می دهد 
اقداماتی را که در جهت کاهش و رفع آلایندگی انجام گرفته 
را تایید و هزینه های انجام شده در راستای این اقدامات را از 
جرایم و عوارض واحدها کسر بکند. همچنین سیدابوالقاسم 
موسوی – مدیر کل دفتر مشارکت های مردمی و مسوولیت 
اجتماعی سازمان حفاظت محیط زیست - با اشاره به اهمیت 
راه اندازی و فعالیت خانه های محیط زیست گفت: خانه های 

محیط زیست در راستای ایجاد بستر لازم برای حضور مردم 
در صحنه حفظ و صیانت از محیط زیست کشور راه اندازی 
می شــوند.وی افزود: پیش بینی می کنیم که تا پایان سال 
جاری ۱۴۰۱ خانه محیط زیســت در سراســر کشور ایجاد 
شــود. امروز که نزدیک به 2.۵ ماه از ارایه دســتورالعمل و 
شــیوه نامه خانه های محیط زیست به اســتان ها می گذرد، 
۸۵۵ خانه محیط زیســت در کل کشــور با مشارکت همه 
نهادها، بخش های دولتی و خصوصی تاســیس شده است.
به گفته موســوی، خانه های محیط زیست جایی است که 
مردم در آنجا حضور می یابند و مسایل و چالش های محیط 
زیستی منطقه محل ســکونت خود را به بحث می گذارند. 
مدیر کل دفتر مشــارکت های مردمی و مسوولیت اجتماعی 

ســازمان حفاظت محیط زیســت تصریح کرد: حفاظت از 
گونه های حیات وحش، مشارکت در برنامه های سرشماری 
حیات وحش، اطفای حریق، موضوعات مربوط به شــناخت 
و آموزش همگانی و تربیت نســل محیط زیستی از جمله 
مهم ترین مباحثی اســت که در خانه های محیط زیست در 
حوزه آموزش، فرهنگسازی و حفظ تنوع زیستی کشور مورد 
توجه قرار می گیرند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان 
حفاظت محیط زیســت، وی در پایان گفت: وقتی آگاهی و 
شناخت مردم نسبت به مسایل محیط زیستی افزایش یابد، 
مطالبه گری آنان از مســوولان هم زیادتر می شود بنابراین 
خانه های محیط زیست جایی است که مسوولان باید حضور 

پیدا کنند تا پاسخگوی مطالبات مردم باشند.

عضو شورای شــهر تهران در مورد ســرانجام نامه اعضای 
شورای شهر به ســران قوا برای حل مشکل آلودگی هوای 

پایتخت توضیحاتی ارائه کرد.
ناصر امانی در گفت وگو با ایســنا،  در مورد ســرانجام نامه 
اعضای شورای شهر به سران قوا برای حل مشکل آلودگی 
هوای پایتخت، گفت:  چندی قبل اعضای شــورای شــهر 
تهران طی نامه ای به ســران قوا با اشاره به مسئله آلودگی 
هوا، در مورد وضعیت هوای پایتخت که آلودگی آن عمدتا 

ناشی از تردد وسایل نقلیه است، هشدار دادند.

وی با بیان اینکه برابر اعلام پلیس راهور میزان خودروهای 
تردد کننده در تهران، ۸ برابر معابر است که بخش عمده ای 
از این خودروها فرســوده هســتند، ادامه داد: پس به طور 
طبیعی حرکت در تهران به سختی خواهد بود و آلودگی هوا 
نیز افزایش خواهد یافت و اگر نتوانیم مسئله ترافیک را حل 
کنیم، موضوع آلودگی هوا نیز حل نخواهد شــد به همین 
دلیل ما اصرار داشتیم که در برنامه چهارم توسعه شهرداری 
تهران چند موضوع محوری همچون حل مسئله ترافیک، با 

توسعه حمل و نقل عمومی  است.

 امانی بــا بیــان اینکه یکی از اعضای شــورای شــهر در
 تذکری اعلام کرد که تنها ۸۰ میلیارد تومان برای آلودگی 
هوا به تهران اختصاص داده شــده اســت که فقط می شود 
 چنــد متر متــرو با این پول ســاخت، گفت: بــا این پول 
نمی شــود مشکل تهران را حل کرد و ما در آن نامه گفتیم 
 که سران ســه قوه باید طرحی نو ارائه دهند وگرنه مشکل
آلودگی هــوای پایتخــت و ترافیک با ایــن روش ها حل 

نمی شود.
وی در مــورد ســرانجام نامه اعضای شــورا به ســران قوا 

 گفــت: رئیس جمهور نامه را بــه ۵ وزراتخانه ارجاع دادند؛
 اما این ارجاع باید اقدام عملی داشته باشد و انتظار داشتیم 
این دســتور در بودجه ۱۴۰2 خود را نشــان دهد که نداد، 
چراکه وقتی بودجه به مجلس رفت،  مجلس هم نمی تواند 
برابر قانون به ســاختار بودجه دست ببرد و بیش از منابعی 

که دولت در نظر گرفته، اعتبار پیش بینی کند.
امانــی افزود: رئیس قوه قضائیه نیز موضوع را به ســازمان 
بازرسی ارجاع داده که وظیفه بازرسی، در مورد ترک فعل ها 

است و کار اجرایی نمی کند.

معاون توســعه مدیریت و پشتیبانی سازمان نهضت ســوادآموزی با بیان اینکه 
متاسفانه سهم نهضت سوادآموزی از بودجه در سنوات گذشته کوچک دیده شده 
و تســری یافته است گفت: سرانه ها متناسب با نرخ تورم افزایش نیافته و سرانه 
ســوادآموزی در سه دوره ســوادآموزی که داریم به ازای هرنفر به طور میانگین 
۸۰۰ هزار تومان است.به گزارش ایسنا، رسول جمشیدی اول در حاشیه نشست 
سازمان نهضت سوادآموزی با خبرنگاران اشاره ای به وضعیت اعتبارات تخصیص 
یافته به این ســازمان داشت و اظهار کرد: سازمان نهضت سوادآموزی تا دی ماه 
ســال جاری ۴2 درصد از بودجه سال ۱۴۰۱ را تخصیص گرفته است.وی افزود: 
براســاس مصوبه جلسه 2۶ شورای عالی پشتیبانی سوادآموزی، سازمان برنامه و 
بودجه باید تا ۱۰۰ درصد بودجه درنظرگرفته شــده را تخصیص دهد. اگر ۱۰۰ 

درصد  تخصیص را تا پایان سال مالی جذب کنیم، قطعا بسیاری از مطالبات باقی 
مانده در حوزه آموزش دهندگان را تسویه می کنیم.

معاون توســعه مدیریت و پشــتیبانی سازمان نهضت ســوادآموزی درباره رشد 
اعتبارات این ســازمان در لایحه بودجه ســال آینده نیز گفت: متاســفانه سهم 
نهضت سوادآموزی از بودجه در سنوات گذشته کوچک دیده شده و تسری یافته 
است. سرانه ها متناسب با نرخ تورم افزایش نیافته است.جمشیدی ادامه داد: برای 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰2 حدود ســه درصد رشد اعتبارات داریم که باتوجه به 
صحبتی که با معاون اول رئیس جمهور در راستای مصوبه شورای عالی پشتیبانی 
سوادآموزی داشتیم بتوانیم از طریق مرجع قانونی مجلس شورای اسلامی بودجه 
را به یک رشد منطقی رسانده و سال آینده را با سرانه مناسب تری نسبت به  سال 

جاری دنبال کنیم.به گفته وی سرانه سوادآموزی در سه دوره ای که داریم به طور 
میانگین ۸۰۰ هزار تومان است که مبلغ قابل توجهی نمی شود.


